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24 januari 18:00-20:00, Storsamling om lokaler IMK 

Församlingens medlemmar bjöds in till att samtal om hur vi kan förbättra lokalerna ytterligare.  
Inbjudan var formulerad så här: "Nu har vi funnits i vår nya kyrka drygt ett år. Det är läge att stanna 
upp och fundera på vad som behöver utvecklas vidare. Hur fungerar de olika rummen för de 
verksamheter vi bedriver? Hur fungerar kyrksalen utifrån de olika funktioner den rymmer? Vilka rum 
används mycket och vilka står oanvända? Vi är många som har idéer på förbättringar. Och vi behöver 
ett forum där vi får lyssna på varandra och utveckla tillsammans. Lokalerna används till många olika 
saker, inte bara de verksamheter du och jag är involverade i”. 

Vid storsamlingen närvarade ca 25-30 medlemmar. Samlingen leddes av föreståndare Johan Arenius. 

Kyrksalen 
DEN STORA VÄGGEN  
Mer este�k önskas i kyrksalen, någon utsmyckning av väggen där adventsstjärnorna siter idag. Olika 
förslag diskuteras, tex. tygstycke, fåglar (likt de som hänger i foajén), en lång tygbonad med 
växtmo�v, färgade tex�lremsor etc.. Olika skisser finns hos Ber�l. Posi�vt om det inte är fasta 
installa�oner utan at man kan använda sig av ljusrampen för upphängning så at utsmyckningen på 
väggen kan förändras. Den tomma väggen för bilder kanske kan nytjas mer, för tex. passa 
teckenspråkiga under et musikstycke.  

KORSET diskuteras, dels at Cortenstålet naturligt fäller lite rost men också at ljuset lyser igenom på 
några ställen. Et förslag om at flyta korset alt. ha et annat kors som blir mer synligt om det siter på 
en annan del av väggen. Flera upplever dock korset som väldigt vackert och at det inte bör ändras. 
Korset går at ly�a ner och vissa delar kan justeras. Det går at ändra färg bakom korset.  

ESTRADEN. U�från teknik och produk�onstänk är scenen/estraden väldigt ljus. Den ljusa estraden 
uppfatas av några som s�lren och fin medan vissa skulle önska et mörkare golv alt. fler/nya mator. 
Idag syns mörka sladdar mycket och kan ge et rörigt intryck. Det diskuteras hur den stora estraden 
kan förändras för at inte se så stor och tom ut. Stora gröna växter kan mjuka upp. Det finns också 
önskemål om at flygeln får stå framme hela �den, både för utsmyckning och för at det blir kostsamt 
när den flytas med regelbundenhet. Flygeln slits av flyt och behöver stämmas o�are. Et altarbord i 
annat träslag önskas. Material finns �ll et nyt altare men behöver skruvas ihop. En talarstol önskas.   

DOPGRAVEN. Ovanför dopgraven önskas en duva, men blir det för många fåglar? Et draperi önskas 
också �ll dörren �ll omklädningsrummet, något som skulle kunna fixas rela�vt lät.  

BÖNEPLATS OCH LJUSBÄRARE. Böneplatsen är inte så välbesökt. Vad behövs för at den ska kännas 
�llgänglig? Ljusbäraren är svår at hålla ren och fin och skulle kunna bytas ut an�ngen �ll liknande 
som finns i kapellet eller annat alterna�v. Et förslag läggs om at säta ljusbärare längst med väggen. 
Platsen för ljusbäraren diskuteras. Posi�v at andra blir påminda om ljusbäraren när man ser andra gå 
dit = bra om den står där den står idag. Inte så posi�va erfarenheter av när ljusbäraren stod bak i 
lokalen eller när vi hänvisade �ll kapellet. För at inte någon ska känna sig besvärad av kamerorna och 
vara orolig över at bli filmad när man går fram �ll ljusbäraren/böneplatsen skulle det kunna säta en 
skylt där som förtydligar det tex. ”den som är vid ljusbäraren kommer inte i bild”. Som et 
komplement �ll at vi informerar om det löpande i våra gudstjänster.  

STUDION. Idag är det insyn från läktaren in �ll studion. Önskemål från de som använder rummet är 
at säta för fönstren med något e�ersom de inte �llför något med dagens placering och det skulle 
förhindra insyn.  
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RÄCKET. Pinnräcket på läktaren diskuteras och upplevs av flera som besvärande. En fördel skulle vara 
at byta �ll glasräcke. Pinnräcket var dock et önskemål från musikgruppen u�från akus�ken.  

TRAPPAN SOM INTE FINNS. Flera saknar trappan från kyrksalens nedre del �ll läktaren (som var 
planerad ini�alt). 

BARNEPLATS. Barnperspek�vet ly�s och ännu finns inte någon bra lösning i gudstjänstlokalen där 
småbarnen och deras föräldrar kan vara. Olika platser har provats. Pga utrymningsväg är det inte 
lämpligt at ha barnplatsen utmed fönstren. Et uppochnervänt ljudparaply över barnplatsen fanns 
med i den ursprungliga planeringen.  

PLATSER. Antal platser i kyrksalen diskuteras. Hur många platser behöver vi ha och hur många går det 
at få in? Ursprungligen pratades om at salen skulle rymma 300 platser i botenvåningen och 150 
platser på läktaren. Det finns et behov av at bestämma en grundmöblering och ha et schema över 
det.  Till invigningen möblerades 279. Knappt 150 (148) på läktaren. Idag tar podierna för kamerorna 
en del stolsplatser, men nya lösningar är på gång och et av podierna kommer at försvinna. 
Teknikerborden tar stor plats och skulle med fördel (u�från sitplatsperspek�vet) kunna flytas längre 
bak i lokalen. Om vi behöver fler platser för de �llfällen vi är många skulle man kunna ha fasta bänkar 
(som finns men inte syns) e�er väggen. 

Det behövs fasta platser för rullstol och ledsagare. Dessa behöver vara utmärkta och dörrvärdarna 
behöver känna �ll vilka dessa platser är.  

Avskärmning av stora salen med hjälp av tyger, skärmar etc? Speciellt bra skulle det vara i samband 
med ungdomarnas samlingar då en avskärmning skulle kunna bidra �ll en annan känsla om gruppen 
inte är så stor men man ändå vill använda lokalen.  

LJUDET. Går det at få med församlingssången på något sät när vi sänder? Ja, det finns specifika 
mikrofoner för det.  

BELYSNING. Det finns önskemål om at lysa upp hela estraden under gudstjäns�d. Vi får förklarat 
olika anledningar �ll varför endast predikanten är belyst vid predikan. För och nackdelar finns med  
båda.  

Förråd 
Förråden skulle kunna utnytjas bätre om de byggs om, tex. med våningar där det är högt i tak. Tex. 
nämns förrådet �ll vänster vid estraden där vi skulle kunna förvara stolar som sällan används samt 
julsaker etc. Det finns speciella vagnar för at förflyta stolar och bord, något som önskas ffa �ll 
Utsikten. Vagnar som är anpassade för deta sy�e underlätar för at föra in och ut i förråden.  

Det behöver utredas om det får (u�från brand- och utrymningsperspek�v) byggas et förråd under 
trappan bakom kyrksalen. Det är delade meningar om det som brandskyddet hade åsikter om och 
därför behöver det kollas upp igen.  

Förrådet nedanför teknikförrådet (kaosförrådet) behöver fixas �ll. I förrådet finns gamla gradänger 
som på sikt ska avytras. Bätre ordning är at förvänta när deta har sket och musikrådet jobbar på 
det.  
 

Pelarsalen/Hildas.  
Tillräckligt stort för s�ckcafé och vanligt café sam�digt vilket är posi�vt. 
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Det diskuteras var man bäst har föreläsningar och om vi ska ha en flytbar scen eller göra fast den. 
Det verkar finnas en enighet i at scenen kan göras fast där den står idag mot väggen och det skulle 
lösa ljudproblemet.  

Elutag behövs i hela caféet så at det går at sita där och jobba/studera, smala bord runt pelarna och 
e�er väggarna för kaffekoppar och mingel. Bord som man fäller ut från väggen som ståbord kan vara 
en lösning för fika när vi är många.  

Det föreslås at ha mer tyg i Hildas mellan fönstren. Tunga tyger som kan fånga upp ljud.  

Vår bildannonsering ser man när man kommer in i kyrkan. Det vore härligt om det kunde visas utåt 
för folk utanför som passerar. Utvecklingsförslag Hildas – det är lite anonymt utåt. Man behöver 
foliera på fönstren för at folk ska förstå at det är et café. Nu är det otydligt.  

Pelarsalen uppskatas för at alla passerar där och man får syn på varandra! Pelarsalens yta är flexibel 
och användbar, vilket också gudstjänstlokalen är. Et bra exempel var när vi hade barnloppis i höstas.  

UNGDOMAR. Ovanvåningen hade man trot skulle vara en bra yta för ungdomarna at hålla �ll på tex. 
ungdomssamlingarna på fredagskvällarna men det fungerar inte bra med den möbleringen som är 
idag. När man sprider ut sig på två våningar blir det för utsprit. Möblering på båda våningarna skulle 
behöva tänkas �ll på. Rummet längst bort på plan 2 låser man på fredagarna och det finns 
funderingar på at låsa fler av smårummen för at bätre samla ungdomarna, alt. stänga av plan 2, 
men då går man miste om mul�hallen. Den mysiga touchen saknas.  

LEKYTA + LJUD. En bra lekyta i pelarsalen behöver skapas för at familjerna ska kunna vara med och 
fira gudstjänst från pelarsalen. Då behövs också högtalare, vilket också är en ekonomisk fråga. Det 
finns idéer från planeringsstadiet på hur man kan göra kyrkans ytor atrak�va för barnen. Tex nämns 
skratspegel, foliering med hoppahage. Det skulle vara kul at göra det ännu mer välkomnande för 
barn och at vi föregår med got exempel på en barnvänlig kyrka.  

GRINDAR. Mingelytan uppskatas av många men barnverksamheten saknar grindar i trappan både 
uppe och nere. Med grindar kan ytorna användas mer op�malt för öppna förskolan eller 
barnvagnsfika. Det bör kollas upp om det finns utrymningshinder för at säta upp grindar i trappan. 
Många föräldrar med småbarn söker sig �ll oss och tycker at det är et jätetrevligt café. 

LJUD. Ljudet ”läcker” mellan soffytorna i botenplan och ovanvåning och upplevs störande. Det finns 
en mobil ljudanläggning som kan användas vid samlingar. Kan man annars göra något för at bygga 
bort ljudsläppet?  

Det e�erfrågas at hörslingan i pelarsalen ak�veras, dvs. ljudslingor finns men förstärkare saknas. Det 
är en investeringsfråga.  

Stora öppna ytan på plan 2 
GRADÄNGEN upplevs svår u�från barnverksamheten. Det blir lät en kläteryta för småbarnen vilket 
inte är lyckat. Soffytan på plan 2 används bla. som amningshörna. Det finns önskmål at kunna sita 
mer avskärmat i mindre grupper om 6-8 personer som kan bjuda in �ll andra typer av samtal.  

Smårum + utsikten 
Grupprummen används �ll lite av varje. Uthyrning, söndagsskola… hur får vi det bra? En 
inredningsgrupp skulle behövas för at göra dessa rum lite mysigare och lite bätre. Inget smårum är 
stort nog – går det at slå ihop två?  
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Musikrummen – de används inte idag utan et större rum skulle vara mer användbart. Det är för 
litet för at vara bra som det är.  

Idag finns 4 söndagsskolegrupper idag och då behöver vi ha fyra rum. Kan et av reprummen göras 
om �ll barnrum? Amningsrummet används också väldigt lite. Kan det finnas fler användningsområden 
för det rummet så at det kan nytjas i högre grad.  

Förslag:  Göra et konferensrum av rummet med de röda sofforna. Et yterligare konferensrum 
behövs. Soffrum kan användas för samtalsgrupper och söndagsskola…. 

Köket plan 2 
En serveringsdisk från köket ut �ll hallen står på önskelistan, an�ngen genom at ta upp et hål och ha 
en serveringsdisk alt. ha et uppfällbart/nedfällbart bord på väggen.  

Mul�hallen 
Planen var at den skulle kunna avdelas 2/3 + 1/3. Är det något vi skulle väcka liv i? Skulle vara bra för 
barnen på söndagsskolan.  

Utemiljö 
Vi saknar angöringsplatsen i anslutning �ll entrén (där det idag är P-platser). Det behöver vi ta upp 
med kommunen!  
Et förslag är at förhandla med kommunen om at kunna få parkera på gatan in mot parkeringen vid 
fotbollsplanen. Bra om vi får fler parkeringsmöjligheter ffa. vid större evenemang/möten.  

Det finns många idéer för parken utanför kyrkan. Några som nämns är lekpark, utescen, uteservering. 
Vi får en kort inblick i vad som är planen från kommunens håll men också en inblick i vad det är som 
gör at arbetet inte har kommit igång. Området är ”delat” i tre delar med lekyta, lekpark etc. 
Mitendelen är prickad som odlingsyta (typ park med odling). Kommunen kan inte dri�a det utan 
söker nu e�er en förening som kan göra det (IMK med fler har fåt frågan). Dock kommer det med et 
ekonomiskt åtagande då det inte är et gra�s erbjudande. När en lösning är på plats för odlingsytan 
kan övriga ytor anläggas. 

Övriga frågor om utemiljön bordläggs �ll senare möte.  

Övrigt 
Flödesscheman gjordes innan vi flytade hit – de behöver uppdateras.  
Det är svårt at tänka at alla rum ska passa alla/alla verksamheter. Det finns en risk at det inte blir 
trivsamt för någon. Jmfr semesterort där det finns speciella ytor för olika kategorier av människor, 
barnytor, ytor för par, sportytor m.m. och därutöver har man gemensamma ytor för at träffas 
�llsammans. Blandar vi för mycket så blir det bara ”beigt”.   

Vi är mycket nöjda med de saker vi integrerat från gamla kyrkan!  

Et uppföljande möte föreslås �ll april/maj, vilket också är bra u�från budgetperspek�v och när den 
ska beslutas. En plan för hur vi vill förändra behöver upprätas inom kort så at vi kommer igång.  

 

För minnesanteckningar/Camilla Ehnfors 
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